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16. sjednica Hrvatskog studentskog zbora održana 24. rujna 2021. s početkom u 17:05h 

na adresi Ruđera Boškovića 31, Split. 

Prije početka sjednice tajnik Mlakić je konstatirao da je utvrđen kvorum. Predsjednik 

Hrvatskog studentskog zbora (u daljnjem tekstu: Predsjednik) Mateo Marušić  je pročitao 

dnevni red. 

DNEVNI RED: 

 

1. Usvajanje zapisnika 14. i 15. sjednice Hrvatskog studentskog zbora; 

2. Izvještaj mandata predsjednika Hrvatskog studentskog zbora; 

3. Usvajanje Rezolucije o seksualnom uznemiravanju; 

4. Usvajanje Vizije i programa rada Hrvatskog studentskog zbora za buduće 

generacije; 

5. Razno. 

 

Predložena je izmjena dnevnog reda. 

DNEVNI RED: 

1. Usvajanje zapisnika 14. i 15. sjednice Hrvatskog studentskog zbora; 

2. Izvještaj mandata predsjednika Hrvatskog studentskog zbora; 

3. Usvajanje Rezolucije o seksualnom uznemiravanju; 

4. Usvajanje Vizije i programa rada Hrvatskog studentskog zbora za buduće 

generacije; 

5. Prijedlog imenovanja studentskih predstavnika u Povjerenstvo za izdavanje 

mišljenja o odobrenju djelatnosti posredovanja; 

6. Razno. 

 

Dnevni red je usvojen jednoglasno sa 7 glasova ZA. 



 

 

 

AD 1. Usvajanje zapisnika 14. i 15. sjednice Hrvatskog studentskog zbora;  

Zapisnici su usvojeni jednoglasno sa 6 glasova ZA. 

AD 2. Izvještaj mandata predsjednika Hrvatskog studentskog zbora; 

Predsjednik daje izvještaj o radu Hrvatskog studentskog zbora u akademskoj godini 

2019./2021. i 2020./2021. 

Zahvalio se svima koji su sudjelovali u svim radnjama HSZ-a koja su doprinijela općem 

boljitku i unaprijeđenju studentskog standarda, uključujući slučaje krize, nesreće i 

svjetske nepogode. 

Pokušali smo medijski otvoriti Hrvatski studentski zbor da se vidi slika ovoga tijela i 

njegova uloga u predstavljanju studenata i zagovaranja boljitka studija. Veliki dio 

mandata je posvećen izmjeni Pravilnika o subvencioniranoj studentskog prehrani što nije 

imalo značajan uspjeh s obzirom da Ministarstvo znanosti i obrazovanja nije čulo naše 

prijedloge i želje za koje smo težili, samim time to ne znači da prestajemo sa nastojanjima 

za boljim sutra. 

 

 Izvještaj o radu Hrvatskog studentskog zbora u akademskoj godini 2019./2021. i 

2020./2021. 

Početak mandata 11. studenog 2019. godine. 

 

Hrvatski studentski zbor, predstavljen u novim vizualnim identitetom: 

➢ održao ukupno 27 sjednica; 

➢ preko 91 razmijenjenjen mail s Ministarstvom znanosti i obrazovanjem (MZO);  

➢ 29 izvještaja na sjednicama; 

➢ 12 imenovanja; 

➢ 23 prijedloga imenovanja,  



 

 

➢ 3 podrške studentskim zborovima i studentima; 

➢ 9 rasprava; 

➢ 6 raspisanih natječaja i 6 izbora; 

➢ 8 sjednica Rektorskog zbora; 

➢ 10 radnih sastanaka; 

➢ 1 službeni sastanak s premijerom Republike Hrvatske , 2 službena sastanaka s 

ministrom znanosti i obrazovanja; 

➢ 1 Rektorova nagrada za HSZ i najveća nacionalna humanitarna akcija izrade 3D 

vizira za medicinsko osoblje #StudentiPomažu. 

 

 

Kroz aktivno djelovanje HSZ-a sudjelovanjem u raznim povjerenstvima, radnim 

skupinama ili obnašanjima funkcija kao: 

➢ Zamjenika Predsjednika Hrvatskog studentskog zbora; 

➢ Tajnika HSZ-a; 

➢ Tajnika za Međunarodnu suradnju HSZ-a; 

➢ Glasnogovornika HSZ-a; 

➢ Povjerenika za medije; 

➢ Koordinator studentskih pravobranitelja; 

➢ Radnu skupinu savjeta za mlade Vlade RH; 

➢ Radnu skupinu za provedbu postupka priznavanja prethodnog učenja; 

➢ Radnu skupinu za promociju visokih učilišta Republike hrvatske u inozemstvu; 

➢ Akreditacijski savjet AZVO-a; 

➢ Upravno Vijeće AZVO-a; 

➢ Nacionalno povjerenstvo za kontrolu prehrane; 

➢ Povjerenstvo za izmjenu Pravilnika uvjetima i načinu ostvarivanja prava na 

pokriće troškova prehrane studenata; 



 

 

➢ Povjerenstvo za provedbu javnog natječaja za dodjelu stipendija studentima - 

pripadnicima hrvatskog naroda izvan Republike Hrvatske - za akademsku 

godinu 2019./2020; 

➢ Povjerenstvo za izradu Nacrta prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o Hrvatskom kvalifikacijskom okviru; 

➢ Radna skupina solidarna Hrvatska; 

➢ Radnu skupinu za izradu Nacrta prijedloga Zakona o prepoznavanju i 

priznavanju inozemnih obrazovnih kvalifikacija; 

➢ Radnu skupinu za izradu Nacrta prijedloga Zakona o prepoznavanju i 

priznavanju inozemnih obrazovnih kvalifikacija; 

➢ Radnu skupinu za izradu Nacrta Nacionalnog plana razvoja sustava obrazovanja 

za razdoblje 2021. do 2027. godine i Nacrta Akcijskog plana za provedbu 

Nacionalnog plana razvoja sustava obrazovanja za razdoblje 2021. do 2027. 

godine, za razdoblje od 2021. do 2023. godine; 

➢ Nacionalnu skupinu za razvoj sustava praćenja osoba s kvalifikacijama; 

➢ Nacionalnu skupinu za unaprjeđenje socijalne dimenzije visokoga obrazovanja; 

➢ Povjerenstvo za izradu nacrta pravilnika o diplomi i dopunskoj ispravi o studiju; 

➢ Povjerenstva za donošenje Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava 

redovitih studenata na državnu stipendiju u STEM područjima znanosti; 

➢ Povjerenstva za donošenje Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava na 

državnu stipendiju na temelju socio-ekonomskog statusa; 

➢ aktivnost suradničkoga učenja (peer learning activity – PLA) na s teme:  

o Student participation in internal quality assurance  

o Student-centred learning and implementation of ECTS  

➢ Forum mladih Komisije za opojne droge UN-a. 

 

Također, Hrvatski studentski zbor te njegovi članovi, u navedenome dvogodišnjem 

mandatu, pokazali su je izniman utjecaj i značajan doprinos na području unapređenja 



 

 

studentskog standarda te kvalitete obrazovanja. Ponosno ističemo djelovanje kroz 

sljedeće rasprave, dopise, zastupanja te ostale proaktivne korake:  

➢ Predstavljanje SMART ixice; 

➢ Definiranje i rasprava o Planu i programu HSZ-a; 

➢ Stav Hrvatskog studentskog zbora povodom Nacrta prijedloga zakona o 

izmjenama i dopunama Zakona o Hrvatskom kvalifikacijskom okviru; 

➢ Rasprava o Zakonu o obavljanju studentskim poslovima; 

➢ Rasprava o ESU kongresu; 

➢ Rasprava o Pravilniku o uvjetima i načinu ostvarivanja prava na pokriće 

troškova prehrane studenata; 

➢ Rasprava o studentskim mjerama u vrijeme korona krize; 

➢ Rasprava o novom vizualnom identitetu Hrvatskog studentskog zbora; 

➢ Odluka o intenzivnijoj uključenosti Studentskog zbora Sveučilišta u Mostaru u 

rad HSZ-a; 

➢ Pokretanje organizacije 78. ESU Board Meeting; 

➢ Podrška kolegici za kandidaturu za izvršni odbor ESU; 

➢ Informirali kolege o Nacrtu Zakonu o znanstvenoj djelatnosti i visokom 

obrazovanju; 

➢ Podrška studentima Sveučilišta u Zagrebu; 

➢ Podrška studentima Fakulteta Hrvatskih studija; 

➢ Zaključak Radnog sastanak Hrvatskog studentskog zbora povodom izrade 

Nacrta prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Hrvatskom 

kvalifikacijskom okviru; 

➢ Zaključak o obvezivanju za uzajamnu pomoć svim studentima pogođenim 

potresom, bilo to oblik smještaja, psihološke, materijalne ili financijske pomoći 

te na taj način koordinirati probleme i potrebe studenata; 

➢ Sudjelovanje na ministarskoj konferenciji EHEA-e, 19. studenoga 2020. godine; 

➢ Implementacija Zakona o HKO; 



 

 

➢ Zaštita studentskih prava na visokim učilištima; 

➢ Promocija Hrvatskog kvalifikacijskog okvira; 

➢ Mentalno zdravlje studenata u vrijeme pandemije; 

➢ Dopis za propusnice za studente u vrijeme lockdowna; 

➢ Dopis za samoizolaciju studenata; 

➢ Dopis Nacionalnom civilnom stožeru za inicijativu #StudentiPomažu; 

➢ Dopis za ESU organizaciju; 

➢ Dopis za Zakon o obavljanju studentskih poslova; 

➢ Dopis za Hrvatski kvalifikacijski okvir; 

➢ Dopis za mjere studenata u vrijeme korona krize premijeru RH ministrici MZO; 

➢ Dopis za državnu maturu; 

➢ Dopis za nezadovoljstvo Odlukom o iznosu subvencija i kvoti za 

subvencionirano stanovanje u akademskoj godini 2020./2021.; 

➢ Dopis ministru Fuchsu za sastanak; 

➢ Apel studenata i poziv na sastanak MZO-u za vrijeme koronakrize; 

➢ Sastanak Hrvatskog studentskog zbora i Ministra znanosti i obrazovanja; 

➢ Dopis MZO-u – komentari za pravilnik o subvencioniranju studentske prehrane; 

➢ Dopis Stožeru civilne zaštite povodom održavanje sjednice HSZ-a u Mostaru; 

➢ Apel za kontaktnu nastavu u visokom obrazovanju; 

➢  Zamolba za potporu studentima s područja na kojem je proglašena katastrofa 

uslijed potresa; 

➢ Upit Ministarstvu financija za neoporezivi godišnji iznos za prihode ostvarene 

radom preko student servisa; 

➢ Upit Visokom obrazovanju za neoporezivi godišnji iznos za prihode ostvarene 

radom preko student servisa; 

➢ Pokrenuli i organizirali najveću nacionalnu akciju u vrijeme korona krize 

#StudentiPomažu kojoj je cilj bio izrada vizira 3D printerom za medicinsko 

osoblje; 

➢ Radni sastanak za Hrvatski kvalifikacijski okvir; 



 

 

➢ Radni sastanak s Vijećem studenata veleučilišta i visokih škola; 

➢ Radni sastanak za organizaciju ESU 78. BM; 

➢ Radni sastanak za studentske mjere u vrijeme korona krize; 

➢ Radni sastanak za studentsku prehranu i studentski standard; 

➢ Radni sastanak za prijedlog Nacrta Zakona o Hrvatskom kvalifikacijskom 

okviru; 

➢ Radni sastanak za aktivnosti Hrvatskog studentskog zbora u akademskoj godini 

2020./2021.; 

➢ Radni sastanak za raspravu o izmjenama i dopunama Poslovnika o radu HSZ-a; 

➢ Osnovan odbor za organizaciju studentske konferencije. 

 

AD 3. Usvajanje Rezolucije o seksualnom uznemiravanju; 

HSZ je imao potrebu reagirati pravnim aktom nastavno na sva događanja na visokim 

učilištima tijekom godine. 

 

Na temelju čl. 8. st. 3. Zakona o studentskom zboru i drugim studentskim organizacijama 

(NN 71/2007), čl. 22. st. 1. te čl. 25. st. 2. i 3. Poslovnika o radu Hrvatskog studentskog 

zbora Hrvatski studentski zbor, na prijedlog koordinatora studentskih pravobranitelja 

Republike Hrvatske,  na svojoj 16. sjednici održanoj dana 24. rujna 2021. donosi 

 

REZOLUCIJU O BORBI PROTIV SPOLNOG UZNEMIRAVANJA U 

AKADEMSKOJ ZAJEDNICI 

 

Potaknut potresnim javnim ispovijestima hrabrih žena koje su spolno uznemiravanje 

doživjele za vrijeme studija, 

Najžešće osuđujući spolno uznemiravanje u svim njegovim oblicima, 



 

 

Ohrabren donošenjem Smjernica za prevenciju i djelovanje u slučajevima spolnog 

uznemiravanja na Sveučilištu u Rijeci, 

Naglašavajući presudnu ulogu koju u borbi protiv spolnog uznemiravanja u akademskoj 

zajednici imaju sveučilišta i njihove sastavnice, 

Ističući važnost brze, dostupne i učinkovite zaštite svih žrtava i prijavitelja spolnog 

uznemiravanja, 

Podsjećajući na znatnu psihološku traumu i stres koje žrtve spolnog uznemiravanja trpe 

nakon doživljenog spolnog uznemiravanja, 

Izražavajući odlučnost da se suzbije spolnog uznemiravanje na hrvatskim sveučilištima, 

 

Hrvatski studentski zbor, na prijedlog Koordinatora studentskih pravobranitelja 

Republike Hrvatske, donosi ovu Rezoluciju kojom 

 

Poziva sva hrvatska sveučilišta da javno osude spolno uznemiravanje u akademskoj 

zajednici, 

Poziva sva hrvatska sveučilišta da se javno obvežu da će poduzeti potrebne mjere, u 

granicama njihovih ovlasti, kako bi se suzbilo spolno uznemiravanje u akademskoj 

zajednici, 

Poziva sva hrvatska sveučilišta da postanu siguran prostor u kojem će se sve žrtve i 

svjedoci spolnog uznemiravanja osjećati zaštićeno i sigurno, 

Poziva sva hrvatska sveučilišta da pristupe izradi protokola za postupanje u slučajevima 

spolnog uznemiravanja, pri čemu će posebnu pažnju posvetiti zaštiti žrtava spolnog 

uznemiravanja, 



 

 

Predlaže svim hrvatskim sveučilištima da posebnu pozornost pridaju prevenciji spolnog 

uznemiravanja, primjerice organiziranjem edukacija, javnih tribina i drugim 

odgovarajućim sredstvima. 

 

Predsjednik stavlja na glasanje stavlja Rezoluciju o seksualnom uznemiravanju koja je 

usvojena jednoglasno sa 7 glasova ZA. 

AD 4. Usvajanje Vizije i programa rada Hrvatskog studentskog zbora za buduće 

generacije; 

Predsjednik predstavlja Viziju i program rada kao smjernice koje će poslužiti budućim 

generacijama studentskih predstavnika u nadolazećem vremenu. 

Vizija i program rada Hrvatskog studentskog zbora za buduće generacije 

Hrvatski Studentski Zbor najviše je i najvažnije predstavničko tijelo studenata. 

Kao takvo, treba se pozicionirati poput bitnog faktora u donošenju svih odluka koje utječu 

na studente i studentski standard na nivou Republike Hrvatske. Jedino odlučnim 

vodstvom i temeljitim radom svih nas, Hrvatski studentski zbor može postati 

prepoznatljiv među studentskom populacijom i postati nezaobilazno tijelo u kreiranju 

odluka resornog Ministarstva, Vlade i Hrvatskog sabora. Pri isteku ovog izazovnog i 

unikatnog mandata kojeg su obilježile otegotne okolnosti kao što su potres i pandemija, 

moglo bi se reći da je Hrvatski studentski zbor zadovoljan svim postignutim, ali i svjestan 

da postoji mnogo prostora i neostvarenih inicijativa kojima bi se mogao poboljšati 

studentski standard. Republika Hrvatska punopravna je članica Europske unije, a njezini 

studenti zavrjeđuju jednake uvjete studiranja koje nude i ostale zemlje članice.  

Kako bi što lakše došli do toga, Hrvatski studentski zbor pripremio je viziju 

unapređenja studentskog standarda u nekoliko ključnih točaka iz kojih je jasno vidljivo 

kako hrvatski mladi intelektualci imaju ideja i sposobnosti za unapređenje svoje okoline. 

Svakodnevno brinemo o studentima, osluškujemo njihove potrebe i poteškoće te težimo 

pravovremenom djelovanju ka ispunjenju, odnosno otklanjanju istih. Stoga, iznosimo 



 

 

prijedlog studentima bitnih mjera za koje postoji iznimni interes, ne samo za studente, 

već i za ukupnu akademsku zajednicu. 

 

Povećanje komunikacije s nadležnim resornim Ministarstvom 

Smatrajući studente i sustav visokog obrazovanja kapitalom čija buduća društvena 

korist stostruko nadilazi ulaganja, smatramo kako je potrebno više pažnje ulagati u 

studentske probleme. Kako bismo to ostvarili, potrebna je češća i bolja komunikacija sa 

resornim ministarstvom. Svjesni količine obaveza i odgovornosti koje Ministarstvo 

znanosti i obrazovanja ima prema obrazovanju u Republici Hrvatskoj, puni 

strahopoštovanja tražimo intenziviranje komunikacije te bržu proceduru u donošenju 

odluka oko predmeta vezanih uz poboljšanje studentskog standarda. Protočnost 

informacija te snažna komunikacija moguća je uz odjel koji se posebno brine za studente 

i studentski standard. 

 

Izmjena pravnih akata namijenjenih za studente 

 

Definiranje pojma studentskog standarda 

Prije početka budućih suradnji, a kako bi one bile što plodonosnije i uspješnije, potrebno 

je uopće definirati pojam studentskog standarda. Definicija je nužna kako u 

svakodnevnom govoru te općem znanju, tako i u novim pravnim aktima. Upravo ovakvim 

uvriježavanjem omogućujemo jednaku početničku točku te jednaku viziju budućih 

napredovanja. Nadalje, ako uzmemo u obzir da je u Zakonu o obavljanju studentskih 

poslova definirano ulaganje u visini od 12 % za poboljšanje studentskog standarda, a da 

u tom istom Zakonu, studentski standard i unapređenje istoga, uopće nisu definirani - 

teško je zamisliti postizanje zadovoljavajuće razine studentskog standarda te ostvarivanje 



 

 

jednake nepisane definicije za sve dionike poput studenata, Zajednice studentskih centara 

i resornog ministarstva. 

 

12 % prihoda od student servisa potrebno je uložiti u studentski standard 

Čl. 12. st. 3. „Ugovor je vjerodostojna isprava za obračun i naplatu naknade 

posredniku, koja iznosi 12 % netoiznosa naknade izvođaču – za podmirivanje troškova 

posredovanja i poboljšanje studentskoga standarda (poboljšanje u djelatnosti smještaja 

studenata, za poboljšanje u djelatnosti studentske prehrane te za kulturne i sportske 

aktivnosti isključivo namijenjene studentima)“ 

Zakon o obavljanju studentskih poslova jasno ističe gdje Studentski centri trebaju 

ulagati prihode koje ostvare od posredovanja pri zapošljavanju. Raznim naknadnim 

tumačenjima studentski centri su se izborili da novac iskorištavaju u troškove koji ne 

utječu na unaprjeđenje studentskog standarda poput plaćanja materijalnih troškova. 

Sukladno Zakonu, naknada za posredovanje od 12 % mora biti uložena izravno u 

studentski standard. Stoga tražimo hitnu promjenu trenutne prakse Studentskih centara u 

korist studenata. Domenu ulaganja u studentski standard definitivno možemo i trebamo 

proširiti dodatnim sadržajima za studentske aktivnosti te aktivirati studente kroz razne 

sportske i društvene sadržaje kako bi ojačali duh zajedništva i zdravog tijela. Pozivamo 

na to da se prihodi ulažu u izgradnju sportsko-rekreacijskih centara, obnovu i nadogradnju 

studentskih domova, razvoj ostalog edukativno-rekreacijskog sadržaja, poboljšanje 

kvalitete života te aktivnosti koje se nude studentima tijekom studiranja. 

 

Izmjena Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava na pokriće troškova 

prehrane studenata  

U akademskoj godini 2019./2020. osnovano je Povjerenstvo za izmjene i dopune 

Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava na pokriće troškova prehrane studenata. 



 

 

Nažalost, djelovanje Povjerenstva, odnosno pojedinih članova, nije bio plodonosan ili 

barem voljan promjena, napretka i unapređenja studentskog standarda. Kao studentski 

predstavnici, tražili smo od Ministarstva znanosti i obrazovanja ponovno pokretanje rada 

Povjerenstva kako bismo poboljšali i osuvremenili postojeći Pravilnik. Zbog zastarjelosti 

pravilnika, studenti se susreću s nelogično raspodijeljenim limitima na dnevnu prehranu, 

a učestalo se žale na kvalitetu hrane u menzama. S obzirom da Republika Hrvatska 

neslavno nosi titulu najpretilije nacije per capita u Europskoj Uniji, smatramo kako je u 

studentsku prehranu potrebno uvesti više zdravih i raznovrsnijih namirnica kako bi 

studentska prehrana zaista mogla biti pogodno gorivo za obavljanje svih studentskih i 

životnih aktivnosti. Poskupljene raznih namirnica utjecali su na cijenu menija, ali i na 

kvalitetu. Zasigurno možemo priznati da prosječna cijena obroka nije ista kao što je bila 

2012. godine, kada se zadnji put definirala cijena meni obroka u menzama. U javnosti 

možemo uočiti i problem poskupljenja školske prehrane gdje rezultira nezadovoljstvima 

svih dionika. Takva sudbina vrlo je vjerojatna i za studentsku prehranu. Prema tome, 

smatramo da je potrebno ozbiljno pristupiti analizi podataka potrošnje prehrane te na 

osnovu toga napraviti elaborate sa stručnim komentarima koji mogu biti podloga 

plodonosnoj izmjeni Pravilnika. 

Izmjena Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava na pokriće troškova 

prehrane studenata od centralnog je interesa za dobrobit studenata svih sveučilišta, 

veleučilišta i visokih škola.  

 

Donošenje novog Zakona o studentskom zboru 

Zakon iz 2007. godine kada je bolonjski proces bio u samim povojima nije na 

adekvatan način ispratio mobilnost unutar razina studija. Završetkom jedne razine studija 

i prelaskom na drugu, članovima Studentskog zbora prestaje mandat, što počesto stvara 

probleme u samom funkcioniranju Studentskog zbora. Također, nesamostalnost pri 

upravljanju vlastitim sredstvima javlja se kao problem koji je u uzročno-posljedičnoj 



 

 

koaliciji s tromom i inertnom dinamikom organiziranja projekata te sufinanciranja 

studentskih projekata. Nemogućnost u raspolaganju financijama bez suglasnosti rektora 

ili dekana često stvara poteškoće u radu Studentskog zbora. Dakle, rješavanje pravnog 

statusa i prilagodba bolonjskom procesu su prioriteti koje treba jasno definirati novim 

zakonom.  

 

Digitalizacija sveučilišta 

 

X-ica kao jedinstvena studentska iskaznica 

Moderna studentska iskaznica (x-ica) koja bi postala jedinstvena studentska kartica 

korisna za sve sfere (studentska prehrana, smještaj, studentski servis, prijevoz itd.) 

potrebne jednom studentu, ključni je korak u digitalizaciji Sveučilišta. Ideja je da 

studentska kartica ispuni svoj puni potencijal i omogući studentima više slobodnog 

vremena kroz automatizaciju određenih situacija studentskog života kao što su upis 

ocjene, plaćanje u studentskim restoranima, korištenje iskaznice kao osobnog dokumenta 

pri gradskom prijevozu ili pri podizanju studentskog ugovora. Studentska iskaznica može 

služiti i kao sredstvo borbe protiv preprodaje mjesta u studentskim domovima tako da se 

osigura ulazak u sobe preko iskaznice. Beskontaktna plaćanja su neizostavna 

funkcionalnost koju je ugradnjom čipa u x-icu moguće jednostavno realizirati. Na taj 

način redovi u menzama bi se smanjili, a smanjenje kontakta s novcem doprinijeti će 

boljim higijenskim uvjetima pri konzumaciji hrane. 

 

Digitalne knjižnice 

U digitalni razvoj Sveučilišta potrebno je uključiti i razvoj digitalnih knjižnica i literature. 

Na taj način literatura bi bila dostupnija kako studenti ne bi ovisili o broju primjeraka u 

knjižnicama, a također bi tako svi studenti dobili jednaku šansu adekvatno se pripremiti 



 

 

za ispite, što se pokazalo od krucijalne važnosti u proteklom vremenu tijekom pandemije 

kada je učenje na daljinu i bez jednakog pristupa literaturi bilo sastavni dio studentskog 

života, a ujedno i velik problem. Učenje bez literature je nemoguće, zato je neophodno 

hitno napraviti online knjižnicu. Literatura treba biti dostupna na razini cijele države, 

odnosno potrebna je integracija knjižnica pojedinih sveučilišta, fakulteta i ostalih 

obrazovnih ustanova. Na taj će način studenti imati pristup literaturi koje u njihovom 

gradu nema te neće biti zakinuti za izvore znanja koji im mogu pomoći u njihovom 

razvoju stručnih kompetencija. 

 

Stjecanje digitalne kompetencije nastavnog osoblja 

Prebacivanjem nastave na online platforme isplivala je informatička nekompetencija 

određenog broja nastavnika. Nužno je organizirati efikasniju edukaciju za nastavnike 

kako bi online nastava bila izvediva, a pritom i učinkovita. Informatička pismenost treba 

postati osnovni preduvjet za napredak u nastavna zvanja, da se ponovo ne bismo susreli 

s problemima neodržavanja ili nekvalitetnog održavanja nastave online putem, što je 

nažalost slučaj na velikom broju fakulteta u Republici Hrvatskoj. Uvjet za ostvarenje 

napredovanja u zvanjima na visokoobrazovnim institucijama poput docenata, izvanrednih 

profesora, redovitih profesora, redovitih profesora u trajnom zvanju treba biti 

odgovarajuća razina informatičkih znanja potrebnih kod provedbe edukacije na daljinu. 

Također vrijedi i za natječaje kod zapošljavanja mladih znanstvenika i asistenata koji 

djeluju u nastavi sa studentima. 

 

Socijalni razvoj studenata 

 

Očuvanje projekata namijenjenih održavanju i poboljšanju studentskog standarda 



 

 

Zasigurno ćemo osjetiti razne posljedice pandemije, na svakojakim područjima 

života, ali ono na čemu moramo zajedničkim snagama raditi i inzistirati jest održavanje 

kvalitete studiranja i studentskog standarda. Posebnu brigu moramo povesti o visokom 

obrazovanju, gdje osvještavamo te educiramo studente kao nosioce društvene energije za 

svjetliju i bolju budućnost cjelokupnog društva. U svakodnevnim izazovima, a pogotovo 

onima povezanima sa trenutnom globalnom situacijom, vidimo bitnost znanosti i 

akademskog načina djelovanja. Nadalje, trebamo se osjećati odgovornima da učenicima, 

budućim studentima, omogućavamo što kvalitetnije, interaktivnije, pristupačnije 

obrazovanje čime direktno utječemo na mlade koji će svojim angažiranim, efektivnim i 

usmjerenim planovima težiti k razvoju svakog aspekta društva. Stoga, sredstva usmjerena 

podupiranju studentskih projekata i namijenjena za različite segmente studentskog 

standarda poput; studentskog rada, smještaja, stipendija za izvrsnost, studentskog sporta 

i rekreacije, kulture trebaju biti i ostati temelj akademskih vrednota na našim 

visokoobrazovnim institucijama kako bismo bili što bolji i konkurentniji. Također, 

svjesni razlika u kvaliteti i načinu provođenja online nastave na različitim 

visokoobrazovnim institucijama Lijepe Naše smatramo da bi, također jednokratno, 

odnosno do kraja iduće akademske godine, bilo potrebno uvesti odstupanja od 

dosadašnjih kriterija vezane uz Pravilnik o uvjetima i načinu ostvarivanja prava redovitih 

studenata na subvencionirano stanovanje, postaviti nova mjerila za natječaje studentskih 

domova i pravilnike koji se odnose na državne stipendije usmjerene za studente. Državne 

stipendije su iznimno pozitivna i poticajna stimulacija ugroženim odnosno izvrsnim 

studentima. Financijska pomoć studentima ne smije izostati ni u vrijeme pandemije kada 

naravno proces obrazovanja nije zaustavljen, na koji god način učenje bilo provedeno. 

Naglasak na ulaganja u studentski standard treba počivati na povećanju kapaciteta 

studentskog smještaja, razvoj sportskih centara na sveučilištima, veleučilištima i visokim 

učilištima,  poboljšanju kvalitete prehrane i razvoju aktivnosti koji obogaćuju studentski 

život. 

 



 

 

Među-sveučilišna suradnja 

Za socijalni razvoj studenata od velike je važnosti ne samo unutar-fakultetska ili 

među-fakultetska, već i među-sveučilišna suradnja. Kako bi potakli natjecateljski duh i 

općenito aktivirali studente, Studentski zbor, mora podupirati i raditi na organizaciji 

među-sveučilišnih natjecanja i zajedničkih aktivnosti koje će doprinijeti jačanju 

studentske zajednice i prepoznavanju talentiranih pojedinaca. Ponajviše je potrebno 

ojačati među-sveučilišnu suradnju s kojom ćemo postaviti prepoznatljiv standard na svim 

učilištima. Ovakvim načinom rada te razmjenom znanja i iskustava možemo biti rame uz 

rame s europskim, a i svjetskim Sveučilištima. Među-sveučilišna suradnja primarno se 

odnosi na suradnju između sveučilišta unutar domovine, a sljedeći korak bilo bi 

povezivanje sa europskim i svjetskim sveučilištima.  

 

Mentalno zdravlje i mentalna higijena studenata u vremenu COVID pandemije 

Spominjući katastrofalno razdoblje, pandemiju koja je pogodila čitav svijet i 

utjecaj na suživot ljudi, ogroman utjecaj ostavila je na razvoj i zdravlje mladih. 

Kao što znamo, tijekom proteklih godinu dana život se značajno promijenio. Našli 

smo se u specifičnim okolnostima koje su imale, i još uvijek imaju, značajan utjecaj na 

sve aspekte naših života. Novo iskustvo susretanja s brojnim restrikcijama poput 

limitacije društvenih okupljanja, ograničenost kretanja i socijalna distanca te 

nepredvidljivost situacije, učinile su da strahujemo jedni za druge, ali i jedni od drugih, 

dok je maska postala naš najvjerniji pratitelj. Nije lako postojati u svijetu koji je pun 

nesigurnosti, neizvjesnosti i opreza koje donedavno nismo mogli ni zamisliti. Stoga, nije 

se promijenio samo način života i brojke zaraženih i umrlih, promijenile su se i brojke 



 

 

koje prate učestalosti mentalnih oboljenja uzrokovanih virusom straha, neizvjesnosti, 

stresa, zabrinutosti, napetosti, panike. 

Usprkos navedenoj definiciji zdravlja koja jasno uključuje važnost psihičke karike 

u postizanju potpune homeostaze života, još uvijek većina ljudi ne brine aktivno o 

vlastitoj mentalnoj higijeni. Upravo je fokusiranje isključivo na fizičku bolest, uz sve ono 

što živimo u modernom svijetu, uzrokovalo porast u broju onih s narušenim mentalnim 

zdravljem. Društveno je više prihvatljivo bolovati od somatskih nego od mentalnih 

bolesti, a adaptacija bolesnog pojedinca na društvo i senzibilizacija okoline na one kojima 

je mentalno zdravlje narušeno, gotovo je i nemoguća jer su mentalno bolesni često 

marginalizirani i osuđeni. 

Zbog svega nabrojanog, osjećamo se dužnim istaknuti svu problematiku s kojom 

se u ovim vremenima bore studenti. Apeliramo na Vas i na Institucije da zajedničkim 

naporima skrenemo pozornost na probleme mentalnog zdravlja. Željeli bismo da 

prepoznate ovaj problem kao strateški važan te da pravovremeno reagiramo i zaštitimo 

naše mlade dok još uvijek nije kasno. 

Prilažemo Vam naš prijedlog promjena koje bi se mogle uvesti za studente: 

- Javni popis savjetovališta s kontakt podacima, 

- Kontinuirana edukacija o važnosti mentalnog zdravlja mladih, 

- Omogućavanje profesionalne psihološke pomoći svim studentima, 

- Uključenost studenata u strategiju mentalnog zdravlja, 

- Povećanje financijskih sredstava za stručne službe visokog obrazovanja, 

- Veća promocija mentalnog zdravlja i njegova uključenost u kurikulume. 

Nadamo se da ćete prepoznati važnost ovoga problema te pružiti podršku koja trenutno 

nedostaje. 



 

 

 

Uvođenje obaveznog vojnog roka 

Kao studenti uočili smo mnogo problema koji tište studente naše generacije, kao 

što smo i naveli u prethodnim poglavljima, a pogotovo u onome vezanomu uz mentalno 

zdravlje studenata. Ponajprije smo primijetili da se javljaju različite vrste nesigurnosti, 

svojevrsne krize identiteta te problemi pri aktivnom uključivanju u zajednicu.  Iz tog 

razloga smo spremni na otvaranje pitanja o uvođenju obveznog vojnog roka, kao 

potencijalnog rješenje tih problema.  

Iako se uz uvođenje obaveznog vojnog roka često vežu razne rasprave i oprečna 

mišljenja, a uz ideju vojske i snažne emocije - Hrvatski studentski zbor smatra kako bi 

bilo poželjno otvoriti pitanje uvođenja istog, iz nekoliko objektivnih razloga.  

Osim obrane domovine, vojni bi rok imao i mnoge druge benefite. Ročnici bi 

savladali brojne vrijedne vještine koje bi im koristile kako u svakodnevnom životu tako i 

u izvanrednim kriznim situacijama. Vjerujemo da bi mladi ljudi, ovakvom opcijom, imali 

mogućnosti biti naučeni o timskoj suradnji. Nadalje, pod uniformom svi su jednaki i 

jednako tolerirani, neovisno o porijeklu, socioekonomskom statusu ili vjerskoj 

pripadnosti. Stoga bi uvođenje vojnog roka moglo doprinijeti širenju ideja jednakosti i 

uvažavanja. Pojačan fizički napor te pravilna prehrana usadili bi vrlo vrijedne navike u 

polaznike obuke, a kojima bi se doprinijelo borbi protiv pretilosti. Timski rad i spajanje 

mladića iz različitih sredina Lijepe naše proširili bi vidike, potaknuli razumijevanje te 

osjećaj pripadnosti grupi i domovini. Simulacijom događaja i scena na koje vojnik mora 

biti spreman, omogućila bi se mentalna priprema te jačanje vlastitog identiteta, a 

spremnost na brzu reakciju i znanje o tome što je potrebno učiniti u situacijama visokog 

rizika, potencijalno bi rezultiralo stanovništvom (i budućim studentima) istaknutih vrlina, 

manira, fizičke te psihičke spreme. Smatramo kako bi vojna obuka rezultirala velikom 

korišću za osobni razvoj mladih ljudi, ali i hrvatskog društva. 

 



 

 

Prisutni su prokomentirali Viziju i iznijeli svoja mišljenja. Dio od prisutnih se nije 

složio da pojmom uvođenja vojnog roka. Predsjednik na usvajanje stavlja Viziju i 

program rada Hrvatskog studentskog zbora za buduće generacije. Vizija se usvaja s 5 

glasova ZA i 2 glasa PROTIV. 

AD 5. Prijedlog imenovanja studentskih predstavnika u Povjerenstvo za izdavanje 

mišljenja o odobrenju djelatnosti posredovanja; 

 

Za predstavnike studenata u Povjerenstvo za izdavanje mišljenja o odobrenju djelatnosti 

posredovanja predlažu se Josip Periša i Neven Pintarić. 

Prijedlog se usvaja jednoglasno sa 7 glasova ZA. 

AD 6. Razno. 

Predsjednik spominje da će njegov mandate ubrzo završiti i otvara pitanje vrštetlja 

dužnosti predsjednika. Blaž Bulum predlaže Matea Marušića za v.d. predsjednika HSZ-

a, na razdoblje do konstituiranja HSZ-a i izbora novog predsjendika. Prijedlog se usvaja 

jednoglasno sa 7 glasova ZA. 

Predsjendik je pozdravio sve prisutne i zaključuje 16. sjednicu Hrvatskog studentskog 

zbora u 18:03 h. 

 

Zapisnik sastavio:    Predsjednik Hrvatskog studentskog zbora : 

 

 

_______________________ ________________________ 

 

          Matej Mlakić           Mateo Marušić  

 


